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Mødedato: 29.10.24 
 

Mødetidspunkt: 17-19.00 
 

Sted: Mødelokale 117, 
Rådhuset 

Deltagere:  
 
Medlemmer: Belinda Møller Videsen, Maria Sloth Andersen, Bente Rasmussen, Børge Larsen, Dorte S. 
Jensen, Søren Larsen, Louis Axel Lindholm, Christian Jacobsen, Jan Filbært, Brian Sørensen 
 
Suppleant:  
 
Forvaltningen: Henriette Korf Graversen, Kasper Bennedsen Pihlkjær, Knud Bjorholm Johansen 
 
Afbud:  
 

 

Dagsorden 
 

1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt 
 

2. Strategi ”En tryg start på livet” 
- I forbindelse med den nye Børn- og Ungepolitik udarbejdes der en række strategier. I 

den forbindelse vil forvaltningen gerne have Handicaprådets input til Strategi for ”En 
tryg start på livet”. På mødet deltager Charlotte Mikkelsen og Michela Jørgensen fra 
Stab for Velfærd. De vil sætte lidt flere ord på strategien og tage imod input fra 
Handicaprådet. Som forberedelse til punktet bedes i se Powerpointen som er 
vedhæftet som bilag 1 

i. OBS på der kommer en strategi for det specialiserede socialområde. 

Referat: 
Udkastet til strategien blev præsenteret. Handicaprådet kom med nedenstående input.  
 
Input: 

• Hvordan tænkes specialbørnene ind i det? Nærværende voksne kræver også en ordentlig 
normering, særligt sammen med specialbørn – mindre tid til papirarbejdet. 

• Samarbejde om barnet frem for samarbejde om forældrerollen. Forældrene har stor viden om 
barnet, men hvornår inddrages de? 

• God sammenhæng med Barnets Lov. 
• Helhedssyn på familien. Børnene kan være udadreagerende på grund af problemer i familien. 
• Alle børn er forskellige, men vi har sat børn i kasser, og hvis børn ikke passer ind, får de en 

diagnose. 
• Mange pædagoger er kvinder, men mandlige pædagoger kan måske bidrage med noget andet 

(der er ikke enighed om dette i rådet). Der skal accepteres forskellighed. 
• Den pædagogiske kvalitet – forslag om at ændre det til ”understøtte den høje kvalitet”. Der skal 

være mere fokus på at lade børnene lege frem for at bruge tid på handleplaner. 
• Kan kommunen råbe op om, at legen skal være i centrum? 
• Strategien indeholder flotte ord, men flytter det noget? 
• Hvordan ses dette, når kommunen er i den økonomiske situation, som de er? 
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• Strategien tager ikke højde for det specialiserede område. 
• Hvad er målrettet kommunen, og hvad er målrettet forældrene? 
• Der er tænkt i sammenhæng. 
• Vi opfordrer til at være aktive på Aula og til, at forældrene skal være nærværende. 
• Skal økonomi tænkes ind? 
• Noget omkring tilgængelighed kan godt tænkes ind. Altså at strategien også gælder for 

handicappede. 
• Der er forvirring omkring, hvordan strategierne hænger sammen. Hvorfor tænkes ”strategien for 

det specialiserede socialområde” ikke ind? Én samlet strategi havde nok været mere 
inkluderende. 

• Bør forældre med handicap til normalfungerende børn tænkes ind? Herunder også en 
helhedstænkning omkring familien. 

 
3. Beboerundersøgelse på Kobbelgaarden – v. Henriette Korf Graversen 

- Øvrig orientering 
- Beboerundersøgelse er vedhæftet som bilag 2 

Referat: 
Henriette gennemgår powerpointen 
 
Kommentarer fra Handicaprådet: 
Der var 38 beboere på Kobbelgården 3 i stedet for 40, som der står i powerpointen. 
Næste gang kan man med fordel opdele botilbuddene frem for at have dem i samme tabel. 

 
4. Handicapprisen 2024 – v. Kasper Pihlkjær 

- Der er kommet indstillinger til Handicapprisen 2024. Handicaprådet skal tage stilling til 
hvilke af indstillingerne der skal nomineres, og hvilken indstilling der skal vinde. 
Handicaprådets anbefalinger sendes videre til Senior- og Socialudvalget, som træffer 
beslutning på udvalgsmødet d. 5. november. 

- Processen for overrækkelse af diplomer til nominerede og overrækkelse af 
vinderprisen, præsenteres på mødet. 

Referat: 
Forvaltningen laver et udkast til en indstilling, som handicaprådet kan kommentere på. Derefter 
laves en indstilling til Senior- og Socialudvalget om, at Handicapprisen indgår i Frivilligfesten 
fremadrettet. 
 
 
Indstillingen fra Handicaprådet er på Senior- og Socialudvalgsmøde d. 5. november. 
 
 

5. Opfølgning på punkt 6 fra foregående møde - Hvordan synliggøres Handicaprådets 
arbejde? v. Belinda Videsen 

- Belinda præsenterer sine tanker ud fra drøftelsen på foregående møde. 

Referat: 
DanmarkC Tv vil gerne inviteres tættere på Handicaprådet. Det kunne fx være med et individuelt 
interview af alle medlemmer efter Handicaprådsmøde.  
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Medlemmer kan fortælle pressen om, hvad der er vigtigst og måske også noget om medlemmernes 
egne organisationer. Belinda drøfter det med DanmarkC Tv. 
 
 

6. Fast orienteringspunkt: Nyt fra de politiske udvalg v. Søren Larsen og Louis Lindholm (5 
min) 

-  Dialogmøde med senior- og socialudvalget 
i. 17. marts kl. 16.45 – 18.15 

Referat: 
Der har været fokus på budgetterne på de foregående udvalgsmøder  
 

7. Fast orienteringspunkt: Nyt fra forvaltning v. Henriette Korf Graversen 
- Kort orientering om budget 2025 

Referat: 
Henriette orienterer om det vedtaget budget. Det kan læses her: 
https://www.fredericia.dk/da/nyheder/budgetforlig-i-fredericia 
 

 
8. Datoer for møderække i 2025 v. Kasper Pihlkjær 

- Forvaltningens forslag (efter udvalgsmøder) 
i. Tirsdag d. 14. januar fra kl. 17 – 19 

ii. Mandag d. 17. marts fra kl. 18.30 – 20.00 – i forlængelse af dialogmøde med 
Senior- og Socialudvalget 

iii. Tirsdag d. 13. maj fra kl. 17 – 19 
iv. Tirsdag d. 19. august kl. 17 – 19 
v. Evt. budgetmøde tirsdag d. 2. september 

vi. Tirsdag d. 4. november kl. 17 – 19 

Referat: 
Ovenstående datoer er godkendt. 

 
9. Forslag til punkter til næste møde (årets fokus er børn og unge) 

- Forslag til temadag – Handicapråd, den gode praksis – se evt. bilag 3 
- Overgange fra børn til voksen (deltagelse fra myndighed og visitation voksen v. Janne og 

Dorthe) 
- Barnets lov kommer på efter det har været på udvalgsmøde (bemærk på et senere 

møde) 
- Tema om kognitivt handicap og misbrug 

 
10. Evt. 

- Møde på Nymarksvej 
- Kan åbningstiden på hjælpemiddelcentralen udvides 

https://www.fredericia.dk/da/nyheder/budgetforlig-i-fredericia

